
Zápis z výborové schůze SKS 
 
Datum konání: 3.7. 2019 od 14 hod. 

Přítomni: L. Němcová, J. Hulák, V. Roubal. K. Tomek, S. Kodys, V. Němec, I. 

Řivnáčová, P. Urban 

Omluveni: D. Koutská, M. Volmanová, J. Švejdová, J, Škoch, J. Kasal 
 
Program: 

Po modlitbě schůzi zahájila a řídila předsedkyně. Vysvětila důvody svolání 

mimořádné schůze, a to především s cílem vyjasnit si postoje k rozhovoru předsedy 

RSČR Z. Pernese a připravit se na zářijový volební kongres ESU-EPP v Sandanski, 

Bulharsko. 
 

1. Setkání s předsedou KDU-ČSL. L. Němcová s J. Hulákem navštívili v červnu M. 

Výborného v parlamentu ČR, informovali o činnosti SKS a o jeho perspektivách. Byla 

nám slíbena podpora činnosti, sloupek v Novém Hlasu, doporučení LN pro 

kandidaturu na vice-prezidentku v novém období ESU, podpora soc. učení Církve. 

Setkání proběhlo korektně a konstruktivně. Předseda si uvědomuje význam seniorů 

ve společnosti, kladně hodnotil vystoupení LN na letošním sjezdu KDU-ČSL v Brně. 

 

2.  Vyjádření výboru SKS k rozhovoru Z. Pernese pro Parlamentní listy 

28.6.2019  

J. Hulák a J. Kasal dali podnět ke svolání  schůze výboru SKS s tím, aby výbor zaujal 

stanovisko k rozhovoru předsedy Rady seniorů pro PL  a k našemu členství  v Radě 

seniorů. Všichni obdrželi tento rozhovor i návrh na vystoupení SKS z Rady seniorů. V 

otevřené diskusi vystoupili všichni přítomní.  

Dr. Roubal, místopředseda Rady seniorů, pohovořil o činnosti RS, o jeho aktivitách v 
RS. Kromě V. Roubala působí v Radě seniorů M. Volmanová v revizní komisi, F. 
Smutný v Krajské radě seniorů, D. Koutská v komisi pro zdravotnictví. Bylo 
konstatováno, že nejsme dostatečně informováni o činnosti našich členů v Radě 
seniorů  a v dalších orgánech, do kterých  Rada seniorů deleguje členy SKS např. do 
Rady vlády pro politiku stárnutí apod. Je třeba zjednat nápravu. 
V rozhovoru https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Sef-ceskych-senioru-
vzkazuje-na-Letnou-Duchodci-jsou-perfektne-informovani-umi-i-s-internetem-At-nas-
nepoucuji-ti-mladici-co-ani-nedostudovali-586864   Z. Pernes uvedl: 
Tahle vláda má k seniorům nejodpovědnější přístup ze všech vlád, které od roku 
1989 znám. Rada seniorů České republiky za panem premiérem Babišem stojí a 
jeho aktivity podporuje,... 
Výbor SKS nesouhlasí s obsahem rozhovoru a distancuje se od něj. Bylo 
odsouhlaseno usnesení: 
Usnesení: 
1. Výbor SKS se distancuje od prohlášení předsedy Rady seniorů Zdeňka Pernese v 
uveřejněném rozhovoru pro Parlamentní listy 28.6. 2019. 
2. SKS nepodporuje vládu Andreje Babiše a členové SKS se zúčastňují demonstrací, 
pořádaných Milionem chvilek pro demokracii. 



3. Výbor doporučuje oznámit  naše stanovisko tisku, a to článkem  v Katolickém 
týdeníku, Novém Hlasu, Parlamentních listech a  dopisem předsednictvu Rady 
seniorů. Redakcí jsou pověřeni J. Hulák, J. Kasal a L. Němcová. 
4. Výbor SKS doporučuje, aby členská schůze SKS na podzim roku 2019 projednala 
vystoupení či setrvání SKS v Radě seniorů ČR. 
 

 

3. Spolupráce se Slovenskem. Slovenští kolegové nám navrhují návštěvu 

seniorské poutě v Šaštíně dne 12.9. 2019, LN rozeslala pozvánky. Může jet i menší 

počet osob za SKS. Termíny dalších slovenských poutí se na příští rok připravují. 

6. - 8. 11. se bude konat regionální konference ESU v Bratislavě, které se může 

zúčastnit 10 -12 členů SKS. LN je pověřena, aby se zapojila do příprav na konferenci 

za ESU. V době konání konference bude oslava 80. narozenin J. Mikloška (jako 

dárek předáme medaili, zajistí V. Roubal). 

 

4. Politická Akademie ve Vídni se konala 28. - 30. 6. 2019. Za SKS se zúčastnili L. 

Němcová a V. Roubal. Prvý den se konalo prezidium a ex.výbor. Jednalo se 

především o přípravě na kongres ESU-EPP v Sandanski, Bulharsko 27. -29. září. 

Maďarská organizace byla přijata za pozorovatele. Obdrželi jsme poděkování za 

organizaci únorového prezidia a ex-co v Praze. 

 M. Flemming končí s činností, je 

nemocná a byla v nemocnici. Jejím zástupcům byly předány dárky i od SKS a 

knížka, 

do které všechny organizace přispěly a poděkovaly M. Flemming za činnost a 

spolupráci, rovněž LN poslala příspěvek za SKS. 

 V dalších dnech se připomenulo 

10. výročí existence této Akademie, k tomuto výročí byly vydány publikace s 

fotografiemi. LN je předala všem členům výboru. Tématem letošní Akademie bylo 

Otevřme společně novou kapitolu Evropy, obsah přednášek se týkal především 

voleb do EP, migrace a zapojení jednotlivých seniorských organizací ESU do voleb 
na národní úrovni.Byl publikován přehled zapojení členských seniorských organizací 

do voleb, včetně SKS. Bohužel nebylo dostatek času k tomu, aby delegáti mohli na 

výborové schůzi podrobněji informovat o obsahu příspěvků. 

 

5. Kongres ESU v Bulharsku. Za SKS se zúčastní jako delegáti SKS L: Němcová, 

K. Tomek a S. Kodys. Kolegové P. Urban a I. Řivnáčová z rodinných důvodů 

nepojedou. SKS zaplatí letenky + 1 noc v Sandanski + cestu autobusem Sofia- 

Sandanski-Sofia + další nutné výdaje; 1 noc si zaplatí účastníci. K. Tomek provede 

platbu a soustředí všechny letenky, pojištění, doklady u sebe. Předsedkyně 

zodpovídá za včasné odeslání dokumentů na vedení ESU a za vyplnění a přípravu 

všech dokladů SKS k volbám. Delegáty budou všichni členové výboru SKS, kteří 

předají našim delegátům plnou moc. Předáme medaili předsedovi bulharských 

seniorů, který je zároveň organizátorem Kongresu (dr. Roubal připraví medaili). 

Souhlasíme s tím, aby An Hermans kandidovala za předsedkyni. Kongres kromě 

volby nového vedení bude schvalovat stanovy a určí další směřování ESU. 



 

6. Různé: 

- Ing. J. Kasal má zájem se zúčastnit našich výborových schůzí, může pouze v 

pondělí a úterý; rušíme termín 19. 9. a potvrdíme včas jiný termín. 

- 24. 6. se v TOP hotelu na Praze 4 konala beseda seniorského zájezdu z Německa, 

který vedla Gabriella Peus-Bispinsk. Za SKS se besedy zúčastnili K. Tomek a L. 

Němcová. 

- Promítání polského dokumentárního filmu o invazi polských vojsk Varšavské 

smlouvy do ČSSR v Praze by se mělo uskutečnit v říjnu v Polském kulturním 

středisku. Akce se pravděpodobně zúčastní režisér filmu, zprostředkovali L. 

Němcová a J. Marszalek. 

- LN dodala zprávu na EAPN o zapojení SKS v oblasti boje s chudobou v r. 2018, 

zdůraznila především činnost pobočky v Teplicích, naše různé besedy, přednášky LN 

na 2 konferencích, a to v Pardubicích a na Kongresu EPP v Helsinkách. 

- K. Tomek informuje, že p. Hořava poukázal polovinu částky od KDU-ČSL za r. 2019 

na účet SKS. Je třeba ověřit, zda máme proplaceny příspěvky našeho členství v ESU 

za tento rok. 
- 24. - 25. 4. 2019 se konalo v Minsku 1. seniorské forum Východního partnerství. Za 

ESU se zúčastnila především An Hermans. Je třeba poslat finanční dar běloruské 

organizaci Naše pokolenie (asi přes Ing. Karase) tak, jak bylo odsouhlaseno. 
- Web .stránky jsou pravidelně doplňovány. 
- J.Hulák předá výroční publikaci o Polit. Akademii ve Vídni předsedovi M. 
Výbornému a vyřídí doporučující dopis pro kandidaturu LN v termínu. 
 

Zapsala: Lidmila Němcová 


